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Paní kolegyně, představte na úvod Svět zázraků.
Jde o magazín plný úžasných přírodních jevů,

fascinujících záběrů z živočišné říše, velkolepých vizí
a jedinečných vědeckých výzkumů. Česká televize
začala program vysílat v lednu letošního roku a za
krátkou dobu se stal jedním z nejsledovanějších po-
řadů na ČT2. Zatím ji má na půl roku, diváci uvidí po-
řad do konce roku. Pak se uvidí, podle zájmu lidí se
vedení televize rozhodne, zda bude ve vysílání po-
kračovat. Licenci česká televize zakoupila z Němec-
ka, kde je tento pořad velice populární (Pozn. Česká
televize zakoupila licenci od společnosti www digital,
která pořad vyrábí pro německou RTL. Ta jej vysílá
pod názvem Welt der Wunder). Reportáže už nyní do-
plňujeme zajímavosti z Česka a zasazujeme je do tu-
zemského kontextu. Do budoucna plánujeme občas
opustit studio a jednotlivé vstupy točit v terénu. 

Když se tak na Vás dívám, spíše bych Vás viděl
jako moderátorku nějakého bulvárního progra-
mu o celebritách nebo u módní policie. Jak jste
se dostala k programu o vědě a technice?

Byla to náhoda. Diváci České televize mě mo-
hou znát jako „rosničku“, která hlásí zprávy o po-
časí. Možná si pamatujete na jeden z mých trapa-
sů… Na místo „krásné dobré ráno“ jsem řekla:
„Krásné dobré počasí“…  A co se týče moderování
Světa zázraků, využila jsem nové příležitosti, to
když televize vypsala výběrové řízení na moderá-
torku nového pořadu. V současné době jsem na
mateřské dovolené s patnáctiměsíčním Štěpán-
kem, takže je to pro mě docela zajímavé zpestření.  

A k vašemu dotazu. Já se na bulvární pořady
o celebritách nedívám, nebaví mě to. Pokud by
nějaký „bulvární“ pořad vznikl na České televizi,
snad by to nebyla taková hrůza a možná bych mo-
derování i přijala. 

Co Vy a technika?
Přiznám se bez mučení, že technice nerozu-

mím. Můj manžel je však technický fanoušek. Če-
mu nerozumím, to mi vysvětlí. Jsem absolventkou
vysoké školy se zaměřením na psychologii, původ-
ně jsem byla zaměstnána v personální agentuře.

Na druhou stranu mě věda a technika fascinuje.
Je neuvěřitelné, co vše dokážou inženýři vymyslet.
Obdivuji je. Myslím si, že tento program může
osvětlit různé mýty. Třeba ten o škodlivosti mikro-
vln na kvalitu potravin a podobně.  

Přiznám se, že jsem ještě Váš pořad neviděl. Za-
jímalo by mě, co na to odborník? Získá po zhléd-
nutí vašeho pořadu něco nového?

Program je populárně-naučný, resp. více po-
pulární než naučný. Odborník v daném oboru se
podle mě nic nového nedozví. Ale může jej za-
ujmout informace ze zcela jiné oblasti. Pořad trvá
cca 25 minut a obsahuje tři reportáže, které vybí-
rají dramaturgové. Ty se dotýkají dané problema-
tiky povrchně. Není čas zacházet do dalších po-
drobností. Pokud diváka téma zaujme, lehce si
najde podrobnější informace jinde.

Vysílali jste již nějakou reportáž na téma ener-
getika? 

Ano, již jsme se zabývali problematikou mož-
ností snížení spotřeby elektrické energie nebo ra-
dioaktivitou. 
Předpokládám, že jste hovořili i o hrozném Čer-
nobylu a Fukušimě.

Ano, ale jen jako příměr. Vždyť určitou dávku ra-
dioaktivity vyzařují všechny prvky, tak co? Okamžitá
dávka záření, kterou dostaneme při návštěvě lékaře
a rentgenu např. kotníku, je přece obrovská. Infor-
mace tohoto typu mě trochu uklidňují. Je neuvěřitel-
né, jak jsou lidé fabulováni a masírováni masmédii
a nejsou seznámeni s podstatou a realitou. Právě
pořadem Svět zázraků bychom chtěli přispět k šíření
relevantních informací a popularizaci vědy a techni-
ky. Jen tak na okraj. I když jde o německé reportáže,
necítím z nich nějakou zášť nebo fanatický odpor
k jaderným nebo uhelným elektrárnám.  

Předpokládám, že svým pořadem chcete oslovit
i mladé lidi?

Určitě. Možná je téma nasměruje ke studiu tech-
niky. Technické studijní obory jsou určitě náročnější
než humanitní studijní programy. Trochu jsme asi zle-
nivěli a výsledkem je, že všichni jdou cestou nejmen-
šího odporu. Nebo stojí za odklonem od techniky sku-
tečnost, že děti již doma nevidí své rodiče něco
spravovat nebo kutit. Moderní auto si již sám nikdo
neopraví, do elektroniky se nechce nikomu vrtat… 

Takže se nebudete bát jít třeba na reportáž do
Temelína? 

Na rovinu, obnovitelné zdroje jsou mi na první
pohled příjemnější, vypadají hezky. Ale asi to ne-
bude vše tak čisté, jak to vypadá. A jaderná elek-
trárna Temelín… Určitě. Klidně se tam půjdu po-
dívat a stejně tak mě zajímají třeba hutě. 

(čes)

Technice nerozumím, ale fascinuje mě
„Rizikovým“ pracovištěm se může i pro šéfredaktora odborného časopisu All for Power stát výkon jeho práce. Nejde o případný pád z kotelny teplárny
Strakonice do skladu paliva v malešické spalovně nebo pád z chladicí věže v Ledvicích, ale osobní rozhovor s více než sympatickou  Veronikou
Boleslavovou – moderátorkou nového televizního pořadu Svět zázraků (http://www.facebook.com/svetzazraku.tv). Brněnské studio vysílá tento
pořad na programu ČT2 vždy ve čtvrtek od 21:00. Repríza je pak na programu v sobotu. 
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